
PROTOKÓŁ Nr 11/2022 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

które odbyło się w dniu 24 marca 2022 r. o godz. 11:15 

 

Udział w posiedzeniu wzięli: 

1 Anna Wasilewska – przewodnicząca komisji 

2 Dominika Dudzisz 

3 Krzysztof Kołacki 

4 Marcin Tajchert 

 

Nieobecna radna Longina Raburska. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy – Marek Lorych 

2. Sekretarz Gminy – Patryk Tomczak  

3. Skarbnik Gminy – Łukasz Ślaga  

 

 

Przewodnicząca Komisji odczytała porządek obrad komisji: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

3. Rozpatrzenie petycji w sprawie naprawy i programów ochrony powietrza  

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Odpowiedzi na wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie. 

 

Ad 1. Otwarcie  

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad komisji. 

 

Ad 2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji ustosunkowała się przewodnicząca komisji 

przypominając, iż Radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu. Zapytała czy 

Radni mają jakieś uwagi do treści. Ponieważ nikt nie wniósł uwag do protokołu, 

przewodnicząca wniosła o przyjęcie protokołu bez czytania. 



Radnie jednomyślnie przyjęli protokół.  

 

Ad 3 Rozpatrzenie petycji w sprawie naprawy i programów ochrony powietrza. 

 

Wniosek omówił Patryk Tomczak – Sekretarz Gminy. 

 

W swej wypowiedzi poinformował, iż w dniu 9 marca 2022 r., do Urzędu Gminy w 

Święciechowie - biura rady wpłynęła petycja w sprawie podjęcia działań niezbędnych do 

naprawy programów ochrony powietrza: 

1) UCHWAŁY NR XXI/391/20 SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO z dnia 13 

lipca 2020 r. w sprawie określenia Programu ochrony powietrza dla strefy wielkopolskiej; 

2)  UCHWAŁY NR XXI/392/20 SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO z dnia 13 

lipca 2020 r. w sprawie określenia Programu ochrony powietrza dla strefy miasto Kalisz; 

3) UCHWAŁY NR XXI/393/20 SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO z dnia 13 

lipca 2020 r. w sprawie określenia Programu ochrony powietrza dla strefy aglomeracja 

poznańska  

 

tak, by usunąć z nich wszelkie ograniczenia eksploatacji urządzeń spełniających wymogi 

ekoprojektu i wykorzystujących jako paliwo stałe odnawialne źródła energii (drewno 

kawałkowe, pellet, brykiet drzewny). 

 

Ponadto wniesiono o zniesienie wszelkich zakazów i ograniczeń eksploatacji kominków i 

pieców na drewno (biopaliwo stałe), w szczególności miejscowych ogrzewaczy pomieszczeń 

spełniających wymogi Ekoprojektu.  

 

Analiza treści petycji wskazuje, iż Rada Gminy Święciechowa, jako organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego, nie jest organem właściwym do rozpatrzenia powyższej 

petycji. Przedmiotowe uchwały zostały podjęte przez Sejmik Województwa Wielkopolskiego 

stosownie do art. 91 ust. 3 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska (t.j. 

Dz. U. z 2021 r. poz. 1973 z późn. zm.). Przepis ten stanowi, iż  Sejmik województwa, w 

terminie 15 miesięcy od dnia otrzymania wyników oceny poziomów substancji w powietrzu i 

klasyfikacji stref, o których mowa w art. 89 ust. 1, określa, w drodze uchwały, program 

ochrony powietrza.  Zatem ewentualna  zmiana przedmiotowych uchwał należy do Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego. 

Zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870), 

jeżeli adresat petycji, który jest niewłaściwy do jej rozpatrzenia, przesyła ją niezwłocznie, nie 



później jednak niż w terminie 30 dni od jej złożenia, do podmiotu właściwego do rozpatrzenia 

petycji, zawiadamiając o tym równocześnie podmiot wnoszący petycję. 

Ponieważ podmiotem właściwym do rozpatrzenia ww. petycji jest Sejmik Województwa 

Wielkopolskiego, dlatego konieczne jest jej przekazanie zgodnie z właściwością do Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu. 

 

Podczas posiedzenia, po zapoznaniu się z wszelkimi materiałami dotyczącymi wniosku 

członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji uznali, iż w świetle zebranych materiałów 

petycja powinna zostać przekazana wg właściwości do Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego. 

 

Radni głosowali w następujący sposób: 

„Za” przekazaniem petycji wg właściwości – 4 głosy 

„Przeciw” – 0 głosów 

„Wstrzymał się” – 0 głosów 

 

Ad. 5 Wolne głosy i wnioski. 

Członkowie Komisji nie wnieśli żadnych wniosków oraz uwag. 

 

Ad. 6 Odpowiedzi na wolne głosy i wnioski. 

Brak  

 

Ad. 7 Zakończenie. 

Posiedzenie Komisji zakończono o godz. 11:30 

 

 

 

Protokołowała          Przewodnicząca Komisji 

Magdalena Jaraczewska-Wieczorek                    Anna Wasilewska 

 

 


